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Onderwerp : Sluiting GGZ-kliniek Weert

Geachte leden van de gemeenteraad,

In "De Limburger" van 3 december jl. wordt gemeld dat Vincent van Gogh voor geestelijke
gezondheidszorg per 1 februari 2017 stopt met het aanbod van 30 klinische bedden in
Weert. Wij zijn op 29 november jl. geÏnformeerd over dit voornemen. In deze brief leest u
daar meer over.

Zorginnovatie
Vincent van Gogh heeft al eerder aangegeven het ambulante zorgaanbod in de regio
Weert uit te breiden en te verstevigen. Dit in samenwerking met (lokale) ketenpartners.
Dit zorgaanbod sluit aan bij het zorginhoudelijke inzicht dat een thuisbehandeling de
voorkeur heeft boven een klinische opname vanwege de mogelijke schadelijke
(neven-)effecten van een opname. Nu wordt de beweging gemaakt naar een concentratie
van klinische zorg en expertise in Venlo en Venray.

Sluiting kliniek
Dit betekent concreet dat de 30'bedden'(18 op open afdeling, 12 gesloten) in Weert
verdwijnen. Gedwongen opnames zullen in Venlo plaatsvinden.
Vincent van Gogh heeft de oveftuiging dat de tijd hier rijp voor is. Cliënten met een
chronisch psychiatrisch ziektebeeld worden, ook in Weert, al jaren thuis begeleid. Deze
ambulantisering van de zorg wordt sinds 2015 aangevuld met zogenaamde Intensive
Home Treatment (IHT) en is - in combinatie met de 7 x24 uurs crisisfunctie van Met GGZ
- ook buiten kantooruren beschikbaar. Het plan is om een deel van het personeel van de
kliniek in te zetten bij deze intensieve vorm van zorg thuis. Vincent van Gogh gaat er
vanuit dat dit kan zonder gedwongen ontslagen.

Overleg
Wij zijn op 29 november jl. voor het eerst geÏnformeerd over het besluit van Vincent van
Gogh om de kliniek in Weert op zo'n korte termijn te sluiten. Wij hebben onze verbazing
daarover geuit. Wij hebben weliswaar geen formele bevoegdheid, maar dit besluit raakt
wel degelijk het gemeentelijke (sociale) domein.

In een eerste reactie hebben wij er begrip voor getoond dat ook de zorg voor
psychiatrische cliënten verandert. Zorg en ondersteuning zoveel als mogelijk thuis is een
ontwikkeling die ook wij nastreven. In dat opzicht juichen wij het toe dat Vincent van
Gogh innoveert en dat zorgverzekeraars hiervoor ruimte bieden.
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Tegelijkertijd zijn wij kritisch vanwege het feit dat (te) veel vragen vooralsnog
onbeantwoord blijven. De gemeente en ketenpartners zijn erg laat geïnformeerd, terwijl
Vincent van Gogh juist sterk wil inzetten op lokale netwerken.
De gevolgen van het verdwijnen van bedden voor de inwoners van Weert zijn op
onderdelen nog onvoldoende uitgewerkt. Zo is nog onvoldoende duidelijk wanneer en op
welke wijze toch nog wordt voorzien in een time-outvoorziening in Weert. Ook de directeur
zorg van het SJG Weert - die op ons verzoek heeft deelgenomen aan het gesprek - heeft
vragen in hoeverre dit invloed heeft op de aanloop van patiënten bij de Spoedpost en de
druk op de beddencapaciteit van het ziekenhuis.

Zorgen over het tempo
Onze zorg blijft dan ook of deze ontwikkeling in Weert niet te snel gaat. Een persbericht
van de NOS van 2 december jl. met de titel "Psychiatrische zorg thuis in de knel" versterkt
dit gevoel. Het Trimbos-instituut concludeert, na een onderzoek in opdracht van minister
Schippers, dat de hulp aan thuiswonende psychiatrische patiënten nog niet loopt zoals was
beoogd.
In een reactie hierop beaamt Vincent van Gogh dat een goed ambulant aanbod stokt in
Nederland. Dat is ook precies waarom Vincent van Gogh (samen met verzekeraars) wil
aantonen dat het wel kan. Vincent van Gogh start met VGZ en CZ een leertuin waarin ze
dit ambulant aanbod verder gaan opbouwen, waarmee ze in Weert al eerder zijn gestart.
Uitgangspunt is dat dit ambulante aanbod de bedden kan vervangen en dat dit zeker ook
beter is voor de patiënt. In de berichtgeving van de NOS komt volgens Vincent van Gogh
onvoldoende tot uiting hoe ontwrichtend een opname in een GGZ-kliniek voor iemand kan
zijn. Het is (bijna) altijd beter mensen te behandelen in de eigen context.

Het door Vincent van Gogh voorgestelde verandeftraject achten wij op zichzelf
perspectiefrijk. Het heeft echter onze voorkeur de keten actiever te betrekken in een
rustiger verandertempo, waarin meer ruimte is om alle mogelijke knelpunten van ons en
ketenpaftners "aan de voorkant" op te lossen.

De directie van Vincent van Gogh neemt onze zorgen ter harte. Er lopen al diverse acties
om de transitie zorgvuldig vorm te geven, continuiteit van zorg te bieden en
maatschappelijke overlast te voorkomen. Het is ook voor Vincent van Gogh zaak om hier
gezamenlijk in op te trekken.

Wij zullen de ontwikkelingen nauwgezet volgen en uw raad daarover informeren.

Met vriendelijke groet,
burgemeester

M.H.F. Knaa
gemeentesecretaris
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